

Innovating for maternal and child health in Africa

IMCHA @ 23rd Canadian Conference on Global Health

Ottawa, Canada, October 29 - 31, 2017

MONDAY Oct 30

3:30- 5:00 pm – *Victoria ballroom (2nd floor)*

SYMPOSIUM

Improving maternal and child health:
What works in fragile contexts?

- Social Enterprise Income Generation Models and Incentives for Volunteer Community Health Workers in a fragile context
– **Jenipher Musoke**, BRAC
- Opportunities for transformation in fragile contexts: engaging men in maternal and child health in Northern Nigeria
– **Neil Andersson**, McGill University
- Translating formative research findings into participatory women's empowerment group intervention to improve maternal and child health in post conflict settings; South Sudan, Uganda
– **Emmanuel Ochola**, St Mary's Hospital Lacor

3:30- 5:00 pm – *Laurier*

PRESENTATION

Generating evidence to inform research interventions: a preliminary assessment of perceptions of health and disadvantage in Jimma Zone, Ethiopia
– **Nicole Bergen**, University of Ottawa

TUESDAY Oct 31

8:30- 10:00 am – *Victoria ballroom (2nd floor)*

SYMPOSIUM

The role of data and data systems in improving maternal and child health in developing countries

- Role of cause of death data in improving maternal and child health programs and vital statistics in Ethiopia
– **Wubegzier Mekonnen**, Addis Ababa University
- Improving maternal and newborn health: measuring quality data at primary facility and community in developing countries
– **Fatuma Manzi**, Ifakara Health Institute

10:30 am- 12:00pm – *Cartier 3*

SYMPOSIUM

Gendered and social analysis in baseline surveys – reflections for intervention design
– Featuring **Peter Berti**, **Sian Fitzgerald**, **Le Thi Nga**, & **Khadija Begum**, HealthBridge Foundation

10:30 am- 12:00pm – *Cartier 1*

SYMPOSIUM

Enhancing all community health workers in maternal health and family planning: Research in progress in rural Tanzania
– Featuring **Bwire Chirangi** & **Nyamusi Magatti**, Shirati KMT District Hospital, **Gail Webber**, Bruyere Research Institute, **Marc Mitchell**, D-Tree International

1:30- 3:00pm – *Cartier*

PRESENTATION

Women's interest in mHealth interventions to improve utilization of maternal health care services in Jimma Zone, Ethiopia
– **Jaameeta Kurji**, University of Ottawa

Gallery room – 3rd level, Gallery 24

POSTER

Utilization of key malaria and pregnancy complications control measures among women in Jimma Zone, Ethiopia
– **Mariame Ouedraogo**, University of Ottawa

The **Innovating for Maternal and Child Health in Africa** (IMCHA) initiative seeks to improve maternal, newborn, and child health outcomes by strengthening health systems, using primary healthcare as an entry point. This seven-year, \$36 million initiative — jointly funded by the Canadian Institutes of Health Research, Global Affairs Canada, and IDRC — illustrates how partnerships serve to advance Canadian global health priorities.



Global Affairs
Canada

Affaires mondiales
Canada



IDRC | CRDI

Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique

ISMEA@ 23^e Conférence canadienne sur la santé mondiale

Ottawa, Canada, du 29 au 31 octobre 2017

LUNDI 30 octobre

15 h 30 à 17 h – Salle de bal Victoria, 2^e étage

SYMPOSIUM

Améliorer la santé des mères et des enfants : mesures efficaces dans des contextes fragiles ?

- Modèle d'activités rémunératrices des entreprises à vocation sociale et mesures incitatives à l'intention des travailleurs bénévoles en santé communautaire dans un contexte fragile
– **Jenipher Musoke**, Comité consultatif sur l'examen des avantages sociaux (CCEAS)
- Occasions de transformation dans des contextes fragiles : mobilisation des hommes sur le plan de la santé des mères et des enfants dans le nord du Nigeria
– **Neil Andersson**, Université McGill
- Transposition des résultats de recherche formative dans le cadre de l'intervention des groupes d'autonomisation des femmes pour améliorer la santé des mères et des enfants, à la suite d'un conflit; Soudan du Sud, Ouganda
– **Emmanuel Ochola**, St Mary's Hospital Lacor

15 h 30 à 17 h – Laurier

PRÉSENTATION

Production de données probantes pour orienter les interventions de recherche : évaluation préliminaire des perceptions en matière de santé et de désavantage dans la zone Jimma, Éthiopie
– **Nicole Bergen**, Université d'Ottawa

MARDI 31 octobre

8 h 30 à 10 h – Salle de bal Victoria, 2^e étage

SYMPOSIUM

Rôle des données et des systèmes de données sur le plan de l'amélioration de la santé des mères et des enfants dans les pays en développement

- « Rôle des données sur les causes de décès sur le plan de l'amélioration des programmes de santé maternelle et infantile et les statistiques de l'état civil en Éthiopie »
– **Wubegzier Mekonnen**, Addis Ababa University
- Amélioration de la santé des mères et des nouveau-nés : mesure des données sur la qualité dans les installations primaires et communautaires dans les pays en développement
– **Fatuma Manzi**, Ifakara Health Institute

10 h 30 à 12 h – Cartier 3

SYMPOSIUM

« Analyse sexospécifique et sociale des enquêtes de référence – réflexions sur la conception des interventions »

Conférenciers : **Peter Berti**, **Sian Fitzgerald**, **Le Thi Nga** et **Khadija Begum**, HealthBridge Foundation

10 h 30 à 12 h – Cartier 1

SYMPOSIUM

« Perfectionnement de l'ensemble des travailleurs de santé communautaire sur le plan de la santé des mères et de la planification familiale : recherche en cours dans les régions rurales de la Tanzanie »

Conférenciers : **Bwire Chirangi** et **Nyamusi Magatti**, Shirati KMT District Hospital, **Gail Webber**, Bruyere Research Institute, **Marc Mitchell**, D-Tree International

13 h 30 à 15 h – Cartier

PRÉSENTATION

« Intérêt des femmes à l'égard des interventions en matière de santé des mères pour accroître le recours aux services de santé maternelle dans la zone Jimma, Éthiopie »

– **Jaameeta Kurji**, Université d'Ottawa

Gallery Room – 3^e étage, Gallery 24

AFFICHE

Utilisation des mesures clés en matière de contrôle des complications liées à la malaria et pendant la grossesse chez les femmes de la zone Jimma, Éthiopie

– **Mariame Ouedraogo**, Université d'Ottawa

L'Initiative Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique (ISMEA) cherche à améliorer la santé des mères, des nouveau-nés et des enfants en renforçant les systèmes de santé, avec comme point d'insertion les soins de santé primaires. Cette initiative de 36 millions de dollars sur sept ans – financée conjointement par les Instituts de recherche en santé du Canada, Affaires mondiales Canada et le CRDI – illustre comment les partenariats font progresser les priorités canadiennes en matière de santé mondiale.



Affaires mondiales
Canada

Global Affairs
Canada



IDRC | CRDI